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Současně s těmito výše uvedenými 
stavbami se připravují projekty na 
odkanalizování lokalit Chaloupky, 
Vrbová a Osmilány, kdy s realizací 
počítáme v příštím roce. To samé platí 
o projektu revitalizace požární 
nádrže a okolí. Rovněž jsme zajistili 
pozemek pro výstavbu technické 
infrastruktury za ul. Mírovou, kde se 
tak může začít chystat projekt pro 
výstavbu cca třiceti rodinných domů.

Asi každý, kdo projíždí ulicí Slezská, si 
m u s í  v š i m n o u t  p r o b í h a j í c í 
rekonstrukce budovy bývalého 
Obecního úřadu. Tato budova nově 
nazývaná jako Spolkový dům bude 
stavebními úpravami přizpůsobena 
bezbariérovému provozu tak, aby v 
přízemí mohl vzniknout denní 
stacionář pro patnáct klientů a v 3.NP 
zázemí a kanceláře pro pečovatelky. 
Tuto  s lužbu u  nás  nově  bude 
provozovat agentura DOMA. V 2.NP 
budou mít sídlo naše spolky. Na tuto 
rekonstrukci jsme získali dotaci ve 
výši cca 7,4 mil. Kč a dalších cca 4,4 
mil. Kč budeme čerpat z prostředků 
tzv. Kotlíkových půjček. Na vybavení 
zasedací místnosti nábytkem jsme 
nad výše zmíněné získali dotaci cca 
400 tis. Kč z MAS Hlučínsko tj. dotaci 
ve výši 80%.

Vážení spoluobčané, 
vítám Vás u letního vydání našich 
novin. Poslední období nás naplnilo 
optimismem, že se snad konečně 
v r a c í  n o r m á l n í  s t a v .  P o č t y 
n a k a ž e n ý c h  k l e s a j í  n e j e n  v 
Kobeřicích, ale v celé České republice, 
tak snad to takto vydrží i nadále. Za 
poslední kvartál se událo mnoho věcí, 
t y  n e j z a j í m a v ě j š í  s i  n y n í 
připomeneme.

Slovo starosty….

V areálu základní školy �nišují 
stavební  práce  na  Nástavbě a 
přístavbě kotelny ZŠ, kde vznikne 
nová multimediální učebna. Celá 
stavba by měla být dokončena do 
konce srpna a děti by ji měly začít 
využívat od září letošního roku. 
Celkové náklady na tuto akci budou 
činit cca 16,13 mil. Kč a 90% z nich, tj. 
více než 14,5 mil. Kč, bude pokryto 
dotací z Integrovaného regionálního 
operačního programu Ministerstva 

pro místní rozvoj. Součástí těchto 
nákladů je kromě samotné stavby 
t a k é  v y b a v e n í  n á b y t k e m ,  I T 
t e c h n i k o u  p r o  3 0  ž á k ů , 
multimediálním panelem (tabulí) a 
dalšími moderními pomůckami pro 
výuku (robotické stavebnice apod.) v 
řádu statisíců korun – vše součást 
dotace. Po zahájení výuky bude na 
střeše tohoto částečně nového 
o b j e k t u  j e š t ě  i n s t a l o v á n a 
fotovoltaická elektrárna o výkonu asi 
12 kWp.

30. června 2021 byl zastupitelstvem 
o b c e  v y b r á n  z h o t o v i t e l  n a š í 
Tělocvičny. Pokud vše půjde tak jak 
má, tak by se ještě v srpnu tohoto 

roku měla zahájit i tato stavba. 
Stavba, na kterou Kobeřice čekají, 
nebojím se říci, několik desetiletí. 
Novostavba tělocvičny bude dle 
smlouvy o dílo stát cca 60,84 mil. Kč 
bez DPH, tj. asi 73,62 mil. Kč vč. DPH. 
Tato cena byla vysoutěžena jako 
nejnižší  a  je  na úrovni  99,2% 
předpokládaných projektových 
nákladů,  nicméně by j iž  měla 
p o k r ý v a t  s o u č a s n é  d ě n í  v e 
stavebnictví a bude cenou konečnou. 
Zde je vidět, jak v současné chvíli 
zdražily stavební práce, protože 
nástavbu kotelny jsme vysoutěžili za 
cca 84% a rekonstrukci bývalého OÚ 
za cca 79% předpokládané ceny dle 
projektů. 

V současné chvíli se chystáme na 
zajištění Odpustových slavností. 
Letos snad tedy proběhnou, ale chtěli 
bychom je z důvodů všem dobře 
známým udělat v menším měřítku ve 
sp oluprác i  h lavně  s  místními 
kapelami a umělci. Zatím máme v 
plánu (jedná se o víkend od 13.-15. 
srpna) v pátek letní kino, v 
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Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce 

Znovu bych Vám chtěl připomenout 
m o ž n o s t  z í s k a t  b e z ú r o č n o u 
kotlíkovou půjčku a to všem, kteří 
získali či získají kotlíkovou dotaci z 
Moravskoslezského kraje. Pokud 
o této výhodné bezúročné půjčce 
uvažujete, neváhejte a přijďte si na 

Obecní úřad pro informace, případně 
se nahlásit. Je to výhodné pro Vás i 
naši obec.
Vážení  přáte lé ,  uži j te  s i  léto, 
prázdniny a dovolenou. Určitě si ji 
zasloužíte. Těším se, až se spolu 
uvidíme třeba na Odpustu. Mějte se 
dobře a buďte všichni zdrávi.

Ve čtvrtek 24. Června 2021 postihlo 
jižní Moravu tornádo. Událost, kterou 
j s m e  s i  d o s u d  n e u m ě l i  a n i  v 
nejhorším snu představit, zpustošila 
na Jižní Moravě zejména obce 
H r u š k y,  M o r a v s k á  N o v á  Ve s , 
Mikulčice, Lužice a osadu Pánov u 

Hodonína. Obrazy tohoto ničivého 
živlu a jeho následků viděl snad každý 
z nás. Nejen proto se zastupitelé obce 
rozhodli pomoci každé z těchto obcí 
�nančním darem ve výši 100 tis. Kč.

sobotu koncert kapely Jen Tak a v 
neděli koncert Kobeřanky a další 
k a p e l y ,  s e  k t e r o u  s e  n y n í 
domlouváme. Držme si pěsti, aby vše 
vyšlo.

Zprávy z obce
Pečujete doma o osobu 
blízkou, nabízíme řešení 
prostřednictvím služby 
„ P e č u j  d o m a “ 
Poskytování rodinné péče často vede  
k  přerušení  zaměstnání  nebo 
přechodu na práci na částečný 
úvazek. Rodinní pečovatelé, zejména 
ženy, tak čelí vyššímu riziku chudoby 
v  d ů s l e d k u  n i ž š í c h  m e z d  a 
přerušované pracovní kariéry, včetně 
dopadu nižších příjmů na výši 

starobního důchodu. Poskytování 
p é č e  v  r o d i n ě  p ř e d s t a v u j e 
významnou zátěž pro duševní a 
tělesné zdraví. Dlouhodobě pečující 
lidé jsou více ohroženi stresem, 
depres í ,  vyhořením a  da lš ími 
z d r a v o t n í m i  p r o b l é m y .  P ř i 
vyhledávání podpory či pomoci je 
proto pro pečovatele důležitý 
dostatek informací. Chtěli bychom 
Vás upozornit na internetové stránky, 
kde najdete na jednom místě spoustu 
užitečných informací, v situacích, kdy 
nevíte, co máte dělat, na koho se 

obrátit. Na těchto stránkách je 
uvedená bezplatná telefonní linka, 
najdete zde mapu, která slouží jako 
vyhledávač, a která vám pomůže najít 
vhodné služby v okolí vašeho bydliště; 
je zde také možnost využít nouzový 
plán péče v případě, že se nebudete 
moci o své blízké postarat, a jiné 
důležité informace k tomuto tématu.
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Naše obec získala „Osvědčení o úspoře emisí“

D e n  z e m ě  p ř i l á k a l 
k  ú k l i d u  o b c e  m a l é 
i velké
Svátek věnovaný Zemi připadá 
každoročně na 22. dubna. Tento den 
je určený k péči a ochraně životního 
prostředí. V moderním pojetí jde o 
ekologicky motivovaný svátek, 
upozorňující lidi na dopady cíleného 
n ičení  ž ivotního  prostředí .  V 
současnosti  tento svátek slaví 
přibližně miliarda lidí ve více než 193 
státech světa. Den Země se tak stal 
největším svátkem, který slaví lidé 
společně na celé planetě bez ohledu 
na původ, víru či národnost. Proto se 
r o z h o d l o  o b č a n s ké  s d r u ž e n í 
Čtyřlístek ve spolupráci s obcí 
Kobeřice provést akci s názvem 
„Ukliďme své okolí“. Pro zájemce byla 
připravena stezka po Kobeřicích s 
různými úkoly a zajímavostmi o naší 

Zemi a přírodě, které pomohly k 
rozluštění závěrečné tajenky. Zapojit 
se mohli také všichni do sběrů 
odpadů v rámci celé obce. Pro 
i n f o r m a c i  b y l a  n a  i n t e r n e t u 
zveřejněná mapa s vyznačenými 
místy, kde zájemci našli rukavice a 
odpadkový pytel pro věci, které do 
přírody nepatří. Ze sběrných míst byl 
následně zajištěn odvoz vysbíraného 

odpadu. Pořadatelé děkují všem za 
zájem, účast a množství vysbíraného 
odpadu. Jen pro zajímavost nabízíme 
ukázku všeho, co se našlo v obci a 
jejím bezprostředním okolí. 
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Koncem školního roku navštívily děti z 
mateřské školy obecní úřad, kde je 
přivítal pan starosta. Děti provedl 
všemi odděleními a vysvětlil jim, co se 
zde dělá nebo které akce kde probíhají. 
Děti zaujala obřadní místnost i velký 
sál. Pan starosta ochotně odpovídal na 
všechny otázky a před odchodem 
dostaly děti na cestu malou sladkost. 
Pak se ještě společně vyfotily na 
památku před vstupem a pomalu se 
vracely zpět do školky.

Děti z mateřské školy 
navštívily obecní úřad
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  KULTURA

Z důvodu koronavirové pandemie se loni neuskutečnilo 
vítání nových občánků. V neděli 6. června v sále Obecního 
domu bylo přivítáno celkem 41 dětí narozených v roce 
2020, z toho 19 holčiček a 22 chlapců.  Slavnostní 
dopoledne zahájily děti ze základní školy kulturním 
vystoupením. Po jeho skončení se ujal slova starosta 
obce, který občánky o�ciálně přivítal a popřál všem 

rodičům, ať jim děti dělají samou radost a dětem, ať se jim 
v Kobeřicích líbí a aby byly především zdravé a šťastné. 
Jako upomínku na tento den obdržely maminky kytičku a 
děti drobný dárek. Nakonec se přítomní rodiče zapsali do 
pamětní knihy. Kdo měl zájem, mohl se nechat vyfotit 
u kolébky.

P o  m a l é  p a u z e  j s m e  p ř i v í t a l i 
v obecním domě nové občánky

ZÁKLADNÍ A MATERSKÁ ŠKOLA

Dobu prázdnin, dovolených a radosti 
na sluníčku. Naše mateřská škola si 
c h c e  m a l ý m  o h l é d n u t í m 

připomenout uplynulé měsíce v naší 
školce. Chod naší MŠ ovlivnila 
covidová situace, kdy z nařízení vlády 
byla MŠ uzavřena od 1. března do 9. 
dubna 2021. Poté byl provoz obnoven 
v omezeném režimu a květnové dny 

už mohly v naší školce uvítat všechny 
děti. Zpestřili jsme si je mnoha 
pěknými akcemi, a tak se děti těšily 
mezi svými kamarády. Děti shlédly 
krásná divadélka „Průzkumníci v 
Austrálii“ a „Kouzlení se zvířátky“. 

Léto, milé léto, co nám 
přinášíš?
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Oslavili jsme Den dětí na naší pěkně 
zrekonstruované zahradě a vyjeli 
s dětmi na celoškolkový výlet do 
Bělé, kde se dětem moc líbilo. 
Předškoláci se byli podívat ve škole a 
jeli  na cyklovýlet na Svobodu. 
Kouzelnou nocí a spaním ve školce se 
děti, které půjdou do školy, rozloučily 
s naší školkou. Přejme si pro naše děti 
krásné letní dny plné zážitků s rodiči 
a hlavně zdraví, pohodu a dobrou 
náladu. 

Kolektiv MŠ Kobeřice

V Hlučíně se předávala 
ocenění  významným 
p e d a g o g ů m  n a š e h o 
regionu. Mezi nimi byla 
t a k é  n a š e  u č i t e l k a 
základní školy Linda 
Pe t e r ko v á .  O c e n ě n í 
z í s k a l a  z a  s k v ě l e 
o d v e d e n o u 
pedagogickou činnost, 
lásku ke  své  prác i  i 
dětem. 

Mezi oceněnými pedagogy byla také naše kantorka 

     Píše o tom spousta pověstí, které 
jsme si přečetli a rozhodli jsme se je i 
zdramatizovat. Abychom jejich děj 
trošku odlehčili, ochutili jsme je 
humorem a nazvali je: ,,Prapověsti 
n a š e  s  t ro c h o u  v t i p n é  k a š e “ . 
Představení mělo premiéru v obecní 
knihovně a paní knihovnice Dorka ho 
obohatila krásnou besedou na téma 
pověsti a jejich původ. Zahráli jsme ho 
dětem ve škole a na závěr i rodičům 
na zahradní párty na školní zahradě.

Výlet do minulosti
V letošním školním roce jsme se ve 
vlastivědě vydali s paní učitelkou do 
minulosti, abychom pátrali po vzniku 
civilizace a kořenech naší země. 
Putovali jsme od pravěku až po 
středověk. Dozvěděli jsme se, že 
název tradičních českých brambůrek 
nevznikl náhodou, ale souvisí s 
prvním označováním naší země 
„Bohemia“, podle prvního kmene 
zvaného Bójové. Později to bylo podle 
staříka jménem Praotec Čech, který 

se tehdy usadil se svou partou na 
bájné hoře Říp.
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Protože jsme neměli putování 
českou historií dost, vydali jsme se 
do minulosti i vlakem na školní 
výlet do archeoparku Podobora v 
Chotěbuzi. Viděli jsme naživo 
původní život Slovanů a měli jsme 
m o ž n o s t  s i  h o  p r o ž í t 
prostřednictvím interaktivních 
dílen. 
Dá se říct, že jsme si uvědomili, že 
jsme „Češi jako řemen“ a o to víc si 
vážíme naší báječné, přestože 
malé české země.

Víš, co je štěstí? Když máš peněz 
jako smetí?      

Ne, štěstí je, když máš hodně lidí 
kolem sebe.

Tento rok byl pro nás mnohé, rokem 
zvláštním, pro někoho i smutným. 
Nás čtvrťáky to zasáhlo v podobě 
distanční výuky, protože větší část 
školního roku jsme byli doma. 
Z počátku nám proběhla hlavou 
myšlenka, jak to bude bezva být 
d o m a ,  n e m u s e t  v s t á v a t ,  a l e 
postupem času jsme si uvědomovali, 
že to takové růžové zdaleka není. 
Omezováním kontaktů nám začali 
chybět kamarádi, paní učitelka a 
dokonce to došlo tak daleko, že jsme 
se nemohli stýkat ani s blízkou 
rodinou.

Třída 4.B a p. učitelka Alexandra 

Krečmerová

Uvědomili jsme si s paní učitelkou, 
jaké máme štěstí být opět spolu, a 
zároveň i to, jaké máme štěstí, že 
máme bezva rodiče, prarodiče, kteří 

nám se školou v tomto roce pomáhali. 
Chtěli jsme si proto prožít pár 
společných okamžiků a vynahradit 
dobu, kdy jsme nemohli být vzájemně 
spolu. Paní učitelka s partou rodičů 
nachystala pro nás překvapení. Jeden 
letní podvečer jsme se s rodiči vydali 
na cyklovýlet a v Chuchelnickém lese 
nás čekala zábavná stanoviště 
v podobě pohádkového lesa, her, 
střelby ze vzduchovky, 
h l e d á n í  p o k l a d u  a 
společného táboráku. 
Také jsme altán „Na 
B r ů d k u “  v y z d o b i l i 
výkresy a básničkami o 
lese pro kolemjdoucí. 
Určitě stojí za to se tam 
jít podívat. Jako správní 
zálesáci jsme vše po 
sobě také uklidili. Domů 
jsme se vrátili za šera 
plní krásných zážitků. 

Víš, co je štěstí? Je to dům, auto a 
chata?      

Máme štěstí, že jsme 
spolu  N á š  p ř í b ě h  s  p a n í  u č i te l ko u 

Alexandrou Krečmerovou skončil, 
protože odcházíme do 5. třídy, ale v 
našich srdcích bude ještě dlouho. 
Měli jsme totiž štěstí, že jsme mohli 
být všichni spolu.

Na oplátku jsme pozvali 
rodiče a prarodiče zase 
my na školní zahradu, 
kde jsme si připravili 
vystoupení ,  dospěl í 
přinesli pohoštění a 
natočili jsme o naší třídě 
krásný �lm, který nás 
v š e c h n y  ro z p l a k a l . 
Pobavil nás sportovní 
program v tělocvičně, 
kde jsme se společně s 
r o d i č i  z a s m á l i  p ř i 

sportovních soutěžích.

Ne, štěstí je dětství, rodina, máma 
a táta.

Ne, štěstí je rodina, jsou to 
rozesmáté děti.
Víš, co je štěstí? Když slibuje ti 
někdo modré z nebe?     
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OBECNÍ KNIHOVNA

H n ě v o š i c k é  d ě t i 
poznávaly přírodu
Po přibližně dvou posunutých 
termínech se uskutečnila beseda v 
hněvošické mateřské škole na téma 
"Knihy s přírodní tématikou", aneb 
jak se máme k přírodě chovat a 
chránit ji. Beseda proběhla ve dvou 
dnech a zaměřila se na přírodu kolem 
nás. Děti se seznámily se základními 
pojmy,  poznávaly  nejznámější 
stromy a zvířata v lese. Vše bylo 
proloženo krásnými knihami s 
fotkami a ilustracemi. Dozvěděly se, 
jak dlouho se rozkládají odpadky ve 
volné přírodě a jak moc jsou důležité 
včely i hmyz. Na závěr na děti čekaly 

praktické úkoly a poslechly si příběh 
o beruškách.

Koncem školního roku zavítaly do 
knihovny děti ze čtvrté třídy společně 
s  tř ídní  učitelkou Alexandrou 
Krečmerovou. Společně si připravily 
vtipné a pestré divadelní pásmo na 
téma Staré pověsti české. Společné 

dopoledne uvedla paní knihovnice 
krátkou besedou na téma pověst. 
Seznámila děti  s historií  obce 
Kobeřice a přečetla krátkou místní 
pověst O vodníkovi ze mlýna. Pak už 
předala slovo žákům, kteří  se 
mezitím rychle převlékli do kostýmu, 
připravili kulisy a předvedli scénky z 
dávné české historie. Děti si je 
připravily pro své rodiče a v knihovně 
s i  vše  vyzkouše ly  jako  malou 
generálku na hlavní vystoupení ve 

škole. Na závěr přidaly pár veselých 
scének na téma „život v naší třídě“, to 
vše podkresleno hudbou či zvuky. 
Během celého vystoupení bylo vidět, 
že jsou správná parta, která se umí do 
věci opřít a popřípadě si ze sebe 
udělat legraci. Knihovnice moc děkuji 
paní učitelce i žákům za vtipné 
zpestření a po dlouhé době opravdu 
srdečný smích, který jim příjemně 
pošimral bránice.

D ě t i  z e  č t v r t é  t ř í d y 
zavítaly do knihovny s 
v t i p n ý m  d i v a d e l n í m 
pásmem
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FARNOST
N o v á  k a p l i č k a  j e 
z a s v ě c e n á  B o ž í m u 
milosrdenství

(dl)

Na konci polní cesty směrem na 
Albertovec se sešli občané z Kobeřic 
a okolí, aby se zúčastnili slavnostního 
svěcení nové kapličky na poděkování 
za uzdravení blízké osoby.
Slavnost se konala v neděli 6. června 
v odpoledních hodinách. Otec Marek 

Pawlica nejprve pozdravil všechny 
přítomné farníky, vysvětlil příčiny 
a také průběh stavby nové kapličky a 
vysvětlil  její  zasvěcení Božímu 
milosrdenství, ke kterému má osobně 
blízký vztah. Představil pana Martina 
Deutsche, který celou akci zrealizoval 
jako poděkování za uzdravení svého 
o t c e .  P a k  s e 
všichni společně 
p o m o d l i l i 

Korunku k Božímu milosrdenství a 
otec Marek kapli vysvětil. Na závěr 
všem požehnal a vybídnul k modlitbě 
Korunky nejen na novém místě, ale 
také v běžném životě. Po celou dobu 
pobožnosti hrála a zpívala schola 
z nedalekých Štěpánkovic.

Slavnosti Těla a krve Páně 
počasí přálo
Začátkem června proběhla v naší 
farnosti slavnost Božího těla s 
p r ů v o d e m  p o d  š i r ý m  n e b e m 
doprovázená  krásným letn ím 
počasím. Oslava Těla a krve Páně je 
svátkem katolické církve, kterým se 
zdůrazňuje přítomnost Ježíš Krista v 
eucharistii. Slavnostní mše svatá 

začala zpěvem farníků, kteří se sešli v 
kostele vyzdobeném březovými 
stromky. Po jejím skončení se vydal 
průvod v daném pořadí ke čtyřem 
kapličkám, a to vše za doprovodu 
dechové hudby, kterou zajistila 
místní kapela Kobeřanka.
Průvod se zastavil  na předem 
určených místech vyzdobených 
stromky, květinami nebo soškami 
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svatých. Před každou kapličkou proběhla 
krátká pobožnost, během které kněz všem 
přítomným žehnal a prosil o pomoc a ochranu 
Boží ve všech lidských a duchovních potřebách. 
Na závěr se všichni vrátili zpět do kostela, kde 
společně zazpívali  slavnostní Te Deum 
laudamus. Otec Marek Pawlica poděkoval všem, 
kdo se podíleli na přípravách slavnosti, a také 
farníkům za jejich účast. Na děti čekala před 
kostelem sladká odměna.
(dl)

Zástupci křesťanských 
rodin vyrazili na pouť na 
Prašivou
Letošní setkání s otcem biskupem 
Martinem na Prášivé pro všechny 
kluky a holky, ale taky mámy a táty, 
prarodiče, katechety a kněze se 
uskutečnilo 1. července. Mottem bylo 
„Táta, máma, holka, kluk, rodina nám 
n e n í  f u k “ .  To t o  s e t k á n í  j e 
poděkováním všem rodinám za jejich 
péči, neboť rodina je místo, kde se víc 
než rok koncentruje veškeré dění v 
této  ne lehké  době .  Ro dina  je 
nenahraditelnou součástí  celé 
společnosti a základem důležitých 
hodnot, které si děti z tohoto 
prostředí odnášejí do svého života. 

Téma rodiny navazuje na Rok rodiny, 
který byl pro rok 2021 vyhlášen 
papežem Františkem.
Z naší obce 
jelo celkem 
p a t n á c t 
v ě ř í c í c h . 
Vyjíždělo se 
v  r a n n í c h 
hodinách od 
o b e c n í h o 
úřadu. Děti 
během cesty 
plnily úkoly 
n a  t é m a 
r o d i n a , 
společenství
, víra nebo 
ekologická 

zodpovědnost. Na konci se všichni 
osobně pozdravili s otcem biskupem 
a pomodlili se za všechny potřeby 
každého jednotlivce i církve.
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Jak se trávila dovolená za socialismu
V éře volného pohybu a prakticky neomezeného cestování, se už 
pomalu nechce věřit, co obnášela taková dovolená „za socíku“. O 
návštěvě kapitalistické ciziny si totiž obyčejný člověk mohl nechat 
zdát. Požadované formality, jako byl devizový příslib a výjezdní 
doložka, se totiž nelehce získávaly. Pokud člověk toužil vidět moře, 
musel vzít za vděk některým ze spřátelených socialistických států, 
jako byla Jugoslávie, Polsko, Bulharsko nebo Východní Německo. 
Pro řadu pracujících však i taková dovolená představovala příliš 
nákladný podnik, a tak trávili dovolenou v Československu po 
kempech, na chalupách, nebo v rekreačních střediscích ROH. Jak 
taková dovolená vypadala, ukazuje nová výstava Hurá léto v Muzeu 
Hlučínska. Těšit se můžete na přehršel retro exponátů, které 
nejednomu z návštěvníků jistě připomenou časy bezstarostného 
mládí. Protože je výstava určena i dětem, tak se bohužel nedozvíte, 
proč jezdili dědeček s babičkou do NDR, aby tam mohli trávit 
dovolenou v duchu FKK, ale i tak se jedná o téměř vyčerpávající 
tematizaci dovolené a cestování za socialismu. Výstava byla 
připravena ve spolupráci s Muzeem Náchodska a Ostravským 
muzeem a potrvá do 28. září 2021.

Mírové náměstí v Hlučíně hostilo v 
neděli 4. července již potřinácté 
Festival  kultury a hlučínských 
řemesel. Vystoupení folklorních a 
tanečních souborů a kapel přilákalo 
na náměstí několik stovek diváků, 
kteří se tak mohli zaposlouchat a 
zatančit si v rytmu známých českých i 
zahraničních písní. 

V programu se letos představily tyto 
soubory a kapely: Hasičská dechová 
hudba Bolatice, Panimamy z Velkých 
Hošt ic ,  S lunečnice ,  V lašanky, 
Borovanka, Bolatické seniorky, 
Dechová hudba Hlučíňanka, Seniorky 
ze Závady, Bobři a Dolbend.
Již tradičně si mohli návštěvníci 
zakoupit také regionální výrobky a 
potraviny od místních producentů a 
řemeslníků.

Ohlédnutí za Festivalem 
kultury a hlučínských 
řemesel 2021

Lenka Osmančíková

Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
přípravách a průběhu festivalu, všem 
účinkujícím za prezentaci toho 

nejlepšího z hlučínské kultury, 
prodejcům za prezentaci svých 
výrobků, městu Hlučín a Sport a 
k u l t u ř e  H l u č í n  z a  p o m o c  p ř i 
organizaci festivalu, obci Vřesina za 
zapůjčení prodejních stánků, Muzeu 
Hlučínska za poskytnutí svých 
p r o s t o r,  d o c .  M g r.  J i ř í m u 
Siostrzonkovi, Ph.D. za výbornou 
m o d e r a c i  a  s a m o z ř e j m ě 
Moravskoslezskému kraji za �nanční 
podporu celé  akce.  Za rok na 
shledanou!
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 např. smyslová aktivizace, 
r e m i n i s c e n c e ,  r e - a k t i v i z a c e 
e r g o t e r a p i e ,  m u z i ko t e r a p i e , 
felinoterapie  canisterapie apod.
Důležité ovšem je brát v úvahu, koho 

máme před sebou, zda mu bude, ta 
která činnost vyhovovat, jaký bude 
mít pro něj smysl a v neposlední řadě 
j a ko u  a k t i v i z a č n í  č i n n o s t  j e 
p o s k y t o v a t e l  v ů b e c  s c h o p e n 
nabídnout. Jedná se mnohdy o 
�nančně a personálně náročné 
programy. Obecně lze říci, aktivizační 
metody mohou být takové, které 
naučí seniora něčemu novému 
(pokud ovšem ten bude mít o ně 
zájem), nebo takové, které povedou k 
udržení jeho dosavadního stavu, ať už 
po stránce fyzické či psychické. 
Každopádně senior by neměl být 
nucen za každou cenu stále se 
rozvíjet a neustále se zlepšovat. 

Mnoho seniorů chce svůj zbytek 
života strávit v klidu a pokoji a ne být 
nucen do aktivit, o které nestojí a 
které ho nenaplňují (nemají pro něj 
smysl). Jsou samozřejmě výjimky, 
které uvítají  aktivity nabízené 
službou a jsou pro ně zajímavým 
zpestřením a výzvou dosáhnout 
něčeho nového.
 Proč tedy aktivizovat? Proto, 
abychom podpořili nezávislost, delší 
setrvání v přirozeném prostředí, 
fyzické, psychické a motorické 
dovednosti ,  a le také pozitivní 
a tvořivý přístup k životu.

Aktivizace seniorů
Aktivizační činnost je podle autorů 
knihy Smyslová aktivizace (Wehner, 
2013, s. 20) „vědomé, cílené a pozorné 
zaměření na určité osoby, na skupiny 
s různými potřebami v rozdílných 
směrech; má za úkol splnit potřeby, 
které mají velký význam pro pocit 
pohody a tím i kvalitu života ve stáří.“ 
Aktivizačních metod (programů) je 
nepřeberné množství:

SPOLKY A ORGANIZACE

Soutěže

Zásahová jednotka

S p o l k o v á  č i n n o s t  -  S b o r 
dobrovolných hasičů Kobeřic

Od počátku června se již rozbíhají 
různé soutěže ve všech kategoriích 
od žáků až po veterány. Výkonnost 
soutěžních družstev se zlepšuje 
každým rokem a dřívější vyšší rozdíly 

Vý b o r  s b o r u  s e  p o  u v o l n ě n í 
podmínek vzájemného setkávání 
několikrát sešel na schůzích, ale 
nebylo to stále tradiční plánování na 
různé námi pořádané akce, ale spíše 
všeobecné diskuze na hasičská 
témata. Spolková činnost nejen u 
hasičů byla v dnešní době výrazně 
utlumena v oblasti konání a pořádání 
různých akcí. Členové sboru se 
scházej í  v  Has ičském domě a 
pokračují v pracích kolem něj, ale 
i také v jeho vnitřních prostorách. 
Pokračujeme v opravě soklu okolo 
hasičárny a mladí se pustili do 
terénních úprav části areálu. Ve 
vnitřním prostoru hasičárny instalují 
členové nové rozvody vzduchu nejen 
pro hasičská auta, ale také pro drobné 
práce v dílenském prostoru. Prostory 
sálu jsou již přístupné veřejnosti, 
takže kdo bude mít zájem, může si 
své rodinné oslavy či jiné události 
organizovat zde. Nicméně stále platí 

dodržování podmínek vzájemného 
setkávání, vydaných naší vládou. 
Vzhledem k tomu, že se podmínky 
organizování některých akcí pro další 
týdny uvolňují, budeme na konci 
července, a to ve dnech 25. a 27. 
července organizovat dvě soutěže, v 
pátek to bude noční soutěž a v neděli 
o d p o l e d n í  p r o  d r u ž s t v a  z 
Moravskoslezského kraje. Srdečně 
vás na tyto obě akce zveme.

V posledních třech měsících jsme 
nemuseli řešit mnoho případů, až na 
jeden květnový den, kdy se prohnal 
Hlučínskem prudký déšť, který 
zaplavil některé ulice, sklepy, zahrady 
či provozovny. Naše jednotka byla 
nejprve povolána k zásahům do 
jiných obcí, kde situace vyžadovala 
vyšší počet hasičských jednotek. 
Když se i v naší obci začala situace s 
deštěm zhoršovat, byla jednotka již 
připravena na základně případně 
z a s á h n o u t .  P re v e n t i v n ě  j s m e 
pomáhali skládat pytle s pískem před 

rodinnými domy na ulici Osmilány, 
odčerpala se voda z pár sklepů, 
odklidili jsme bahno na běžeckém 
oválu na školním hřišti, a po ztišení 
deště jsme společně s pracovníky fa 
Gypstrend vyčistili ulici Nádražní od 
nánosů bahna. Někteří členové po 
celodenním zasahování byli již večer 
silně vyčerpáni. Naštěstí se počasí 
zklidnilo a my jsme mohli již v 
kl idném tempu připravit  naši 
techniku pro případné další události. 
S hasičskou technikou je radost jezdit 
a ovládat ji, když je vše v pořádku, ale i 
tak musíme stále udržovat naše tři 
vozy v provozuschopném stavu. Jiné 
události naštěstí nenastaly a jednotka 
se může opět kvalitně připravovat na 
budoucí zásahy, kterých si přejeme co 
nejméně.
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Začátek roku stále nepřál mladým 
hasičům a jejich tréninky mohly 
znovu začít teprve až v květnu. Do 
trénování se hned pustili se vším 
všudy a vedoucí se dětem snažili opět 
vše připomenout a případně je znovu 
naučit všechno, co zapomněli. Mnoho 

soutěží, kterých se žáci každoročně 
účastní, bylo zrušeno, ale koncem 
května se přece jen dočkali té první, i 
když zatím bez zápolení o umístění. 
Vedení hasičů v okrese uspořádalo 
sportovní přípravu, kterou se snažili 
naplánovat ve stejném duchu jako 
s o u t ě ž e ,  ta k ž e  s i  d ě t i  m o h l y 
připomenout to, co je snad brzy čeká 
na těch opravdových soutěžích. Na 
druhou stranu je třeba ve všem hledat 
pozitiva. Vedoucí teď mají více času 
vše naučit i nově příchozí děti, 
kterých nám neustále přibývá, a my 
jsme za to velice vděční.

mezi družstvy se již dnes smazávají a 
kol ikrát rozhodují  jen drobné 
maličkosti. Technické vybavení, ale i 
s a m o t n é  t e c h n i k y  č l e n ů  p ř i 
provádění soutěžních disciplín 
rostou každým rokem, a pokud 
chceme uspět, musíme se aktivně 
p o d í l e t  n a  v y l e p š o v á n í  s v ý c h 
dovedností při pravidelném tréninku, 
j i n a k  n a š e  v ý s l e d k y  n e b u d o u 
pozitivní a třeba již nebudeme mít 
takovou radost ze soutěží. Máme léta, 
ve kterých nám dělají radost žáci, v 
jiném období pro změnu dospělí a v 
posledních 2 letech veteráni. Ti 

pokračují ve stabilních výkonech z 
minulých let. Zatím mají za sebou 
první soutěž, ve které skončili celkově 
třetí, a je potřeba zdůraznit, že do 
družstva jsme zapojili i jednu ženu, 
což na kvalitě družstva rozhodně 
neubralo.

Mládež
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Zahrádkáři se po delší 
p a u z e  s e t k a l i  n a 
smaženici
Členové Českého zahrádkářského 
svazu Kobeřice se setkali na společné 
akci, kterou bylo smažení vajec. Šlo o 
přátelské posezení po dlouhé pauze, 
kde si zahrádkáři nejen pochutnali na 
čerstvé smaženici, ale také si sdělili 
své nejen zahrádkářské zážitky za 
poslední nelehký rok.

M l a d š í  p ř í p r a v k a 
informuje
Vážené dámy a pánové,
Zastupuji kategorii mladší přípravka 
ročníku narození 2012 a mladší. Tuto 
kategorii trénuji společně s Davidem 
Janíkem.

Naší hráči a hráčky se také účastnili 
turnajů na Štítině a v Bolaticích, který 

s naprostým přehledem vyhráli.

Velký dík patří malým fotbalistům, 
jejich rodičům, kteří je obětavě 
doprovázejí a fandí, ale taky TJ Sokolu 
Kobeřice, který nám umožňuje 
zúčastn i t  se  různých  soutěž í 
a turnajů.

Jarní část soutěže byla fotbalovým 
svazem zrušena kvůli Covidu. První 
jarní trénink proběhl začátkem 
května. Během druhého květnového 
víkendu odehrálo naše mužstvo první 
přípravný zápas proti Slavkovu. 

Podzimní část naše mladší přípravka 
odstartovala okresní soutěží mladší 
přípravky na domácím hřišti proti 
akademii Baníku Ostrava, avšakkvůli 
Coviduse nedohrála. Za trenéry Schlischka Petr

V srpnu loňského roku jsme pořádali 
první ročník turnaje Kobeřice CUP 
pro mladší a starší přípravky. Turnaje 
se zúčastnilo celkem 12 mužstev – 
kategorie ml. přípravky – Hlučín, 
Slavkov, Štěpánkovice, Poruba A, 
Poruba B, Kobeřice a kategorie st. 
přípravky –  Poruba A, Poruba B, SFC 

Opava žlutí, SFC Opava červení a 
Tworków. Turnaj jsme zvládli na 
výbornou a myslím si,že jsme ukázali 
nejen dobrý výsledek, ale i skvělé 
zázemí a tím si udělali dobré jméno. 
Tímto bych chtěl poděkovat všem 
sponzorům a hlavně trenérům mladší 
a starší přípravky za organizaci 
turnaje.

Vážení spoluobčané,

Přeji vám pevné zdraví a hezké léto 

Mgr. Marie Buchtová, kulturní referent TJ Sokol Kobeřice

výkonný výbor TJ Sokol Kobeřice se i přes ústup pandemie koronaviru rozhodl, že se letos tradiční Sportovní 
slavnost zruší.

Doufáme, že příští rok už Vás budeme moci v našem areálu přivítat a po dvouleté pauze si všichni slavnost 
užijeme nejen při poslechu skvělé hudby, ale také u sklenky něčeho dobrého.
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NÁVRAT DO MINULOSTI NAŠÍ OBCE

Významný slezský politik 
a právník A. Kaschny

Adol f  Kaschny  se  naro di l  30 . 
října1881 v Kobeřicích v rodině 
sedláka Nikolase Kaschného a Josefy, 
rozené Wehowské. Studoval na 
gymnáziu v Ratiboři a právo na 
univerzitách ve Wroclawi, Lipsku a 
Fre iburgu .  Po  dobu studia  se 
zapojoval v katolických organizacích 
studentů, po studiích pak v katolické 
politické straně Centrum. V roce 1907 
si otevřel v Ratiboři advokátní a 
notářskou kancelář. Roku 1909 se stal 
členem Katolické lidové strany 
(Katholische Volkspartei), odnože 
německé katolické konzervativní 
s t r a n y  C e n t r u m ,  k t e r á  b y l a 
německou parlamentní stranou až do 
doby nástupu Adolfa Hitlera k moci 
roku 1933.

Adolf Kaschny dal postavit mnoho 
nových obytných budov, roku 1926 
městskou halu s divadelním sálem, 
koupaliště, městský park, novou 
budovu školy, dívčí gymnázium a v 
roce 1927 městské muzeum. V roce 
1928 zakoupil pro město lesní oboru 
a dal v ní zřídit městský lesopark. 
Roku 1930 dal vybudovat nové 
městské části Otice, Ostrog a Studená 
a rok na to inicioval stavbu kostela 
zasvěceného Srdci Ježíšovu. Za 
Kaschného primátorství se zvýšil 
počet obyvatel města Ratiboře o 8 
100 obyvatel.

Mezi významné osobnosti, které se 
narodily v Kobeřicích, nesporně patří 
hornoslezský politik, právník a 
primátor města Ratiboře žijící v první 
polovině dvacátého století.

Stal se členem ústředního vedení 
strany Centrum, kde spolupracoval i s 
primátorem města Kolín nad Rýnem 
Konrádem Adenauerem, který se stal 
po skončení II.světové války prvním 
kancléřem Německé spolkové 
republiky.
Počátkem třicátých let se Kaschny 
stal předsedou Katolické lidové 
strany v provincii Horní Slezsko a 
důrazně se stavěl proti vzmáhajícímu 
se nacionalismu v Německu. Koncem 
května 1933 se odebral Adolf Kaschny 
do Berlína, aby zde získal jako 
primátor Ratiboře pro své město 
další �nanční prostředky na jeho 
zvelebení. Kaschny se po návratu z 
Berlína už na ratibořskou radnici 
nevrátil. Byl odvolán a na jeho místo 
byl dosazen národní socialista Max 
Burda. 

Dne 20. dubna 1944 se pokusil hrabě 
Sta�enberk o atentát na říšského 
kancléře Adolfa Hitlera.  Adolf 
Kaschny byl obviněn ze spolupráce na 
této akci a uvězněn v koncentračním 
táboře. V únoru 1945 se dostal na 
svobodu a odešel do Klodska, rodiště 
jeho manželky, která byla v té době již 
vážně nemocná. Zde se dočkal konce 
války. Návrat do Ratiboře nebyl 
m o ž n ý .  J e h o  d ů m  n a 
Oberwallstrasse, kde v Ratiboři 
bydlel, vyhořel. A tak se vrátil do 
Kobeřic, kde žil na statku svého 
bratra. V Hlučíně byl jmenován 
čestným předsedou výboru pro 
uprchlíky z Kozelska, Glubčicka a 
Ratibořska, mnohých se ujímal jako 
právník a připojil se také k aktivitám o 
připojení Glubčicka a Ratibořska k 
Československu (tábory lidu na Ostré 
Hůrce). K připojení nedošlo a naopak 
v roce 1946 byl Adolf Kaschny 
odsunut do Německa. 

V období I. světové války narukoval 
jako pruský voják. V roce 1920 byl 
jmenován ratibořský primátor Hans 
P i o n te k  n a  m í s to  p re z i d e n ta 
hornoslezské provincie a jeho 
nástupcem se stal lidem sympatický 

Adolf Kaschny. Tento se ve své funkci 
zasloužil o rozkvět města Ratiboře. 
Jeho prvním obtížným úkolem bylo 
vyřešit situaci optantů z Hlučínska, 
kteří se dobrovolně prohlásili za 
Němce a odešli z Hlučínska, které 
p ř i p a d l o  Č e s ko s l o v e n s k u .  D o 
Rat iboře  zamíř i lo  1800 rodin 
uprchlíků.

Zde se obrátil na Konráda Adenauera 
jako svého blízkého spolupracovníka 
a činitele ve straně Centrum a ten mu 
pomohl usadit se ve Westfálsku. 
Kaschny byl s Adenauerem ve styku i 
poté, co se v roce 1949 stal kancléřem 
Německé spolkové republiky. V roce 
1950 kandidoval Adolf Kaschny do 
Zemského sněmu Severního Porýní- 
W e s t f á l s k a  z a  K ř e s ť a n s k o -
demokratickou unii (CDU). Po ročním 
p ů s o b e n í  v e  S n ě m u  v š a k 
sedmdesátiletý nezdolný bojovník 
dne 16. září 1951 podlehl zranění po 
autonehodě v Mnichově. Ještě den 
p ř e d  s v o u  s m r t í  p ř e d n á š e l  v 
Mnichově na srazu Slezanů a jeho 
vystoupení sklidilo bouřlivý ohlas.
Z p r a c o v á n o  p o d l e  p u b l i k a c e 
Kobeřice 2014 a časopisů Der 
Ratiborer 2008 (mk)
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